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 Z Á P I S  

 

z 4. zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Poniky, ktoré sa konalo  

dňa  09. mája 2019 na Obecnom úrade v Ponikách 

 

 

Prítomní:         Podľa prezenčnej listiny 

Program:         Podľa pozvánky, ktorá tvorí súčasť tohto zápisu 

 

K bodu č. 1 Otvorenie 4. zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Poniky  

Zasadnutie otvorila a prítomných privítala starostka obce Ing. Jana Ondrejková.  

 

K bodu č. 2 Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice  

Starostka obce Ing. Jana Ondrejková predniesla návrh na určenie zapisovateľa 

a overovateľov zápisnice a prečítala dôvodovú správu. 

Na základe  §5 odstavec 31 Rokovacieho poriadku Obecného zastupiteľstva obce 

Poniky sa zo zasadnutia zastupiteľstva vyhotovuje zápisnica. Zápisnicu podpisuje 

zapisovateľka, overovatelia, starosta a prednosta. Z dôvodu vyhotovenia zápisnice  je 

predložený vyššie uvedený návrh. 

Za zapisovateľa navrhla Mgr. Janu Turčanová na tomto zasadnutí ObZ a poslancov 

a Ladislava Šteca a JUDr. Veroniku Poliakovú za overovateľov zápisnice.  

 

Obecné zastupiteľstvo  obce Poniky  

A) Určilo  

A.1. Mgr. Janu Turčanovú za zapisovateľa zápisnice   

A.2. Ladislava Šteca a JUDr. Veroniku Poliakovú za overovateľov zápisnice.    

Hlasovanie: 9/0/0 

 

K bodu č. 3 Schválenie programu rokovania Obecného zastupiteľstva obce Poniky  

Poslanci ObZ boli oboznámení s programom rokovania. Starostka obce Ing. Jana 

Ondrejková navrhla doplnenie o bod č. 20: Rozpočtové opatrenie č. 2/2019 s následným 

posunom bodu Diskusia a ďalších bodov v stanovenom slede. 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Schválilo  

A.1. Doplnenie bodu č. 20 Rozpočtové opatrenie č. 2/2019 s následným posunom bodu 

Diskusia a ďalších bodov v stanovenom slede.  

A.2. Program  3. rokovania  Obecného zastupiteľstva v Ponikách. 

Hlasovanie: 9/0/0 
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K bodu č. 4 Kontrola plnenia uznesení 

Kontrolu plnenia uznesení predložila v mene Jany Klimovej, hlavnej kontrolórky obce 

Poniky, starostka obce. Bod 25 zmena – zmluva nebola podpísaná. Starostka obce podala 

vysvetlenie k jednotlivým uzneseniam, ktoré sú splnené a ktoré sú ešte v riešení.  

 

Poslankyňa Oľga Koscová: Treba urgovať zmluvu s vodármi, lebo bola podpísaná už v roku 

2017. 

 

A) Zobralo na vedomie 

Kontrolu plnenia uznesení prijatých na zasadnutí Obecného zastupiteľstva obce Poniky dňa 

27. 02. 2019. 

Hlasovanie: 9/0/0 
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K bodu č. 5 Informatívna správa o aktivitách starostky obce 

Informatívnu správu predložila starostka obce Ing. Jana Ondrejková. Správa v plnom 

znení: 

 

V období od zasadnutia obecného zastupiteľstva boli zabezpečované najmä 

nasledujúce činnosti:  

Základné oblasti činnosti v oblasti riadenia obce a obecného úradu v oblasti 

originálnych aj prenesených kompetencií obce.   

Marec 2019:  

- účasť na zasadnutí DR OPL, spol. s r.o. 

- rokovanie so zástupcom firmy JRK – bude vykonaný prieskum komunálneho odpadu z kuka 

nádob, kde pracovníci dostanú k dispozícii 5-6 kuka nádob, ktoré prezrú. Výsledky budú 

zverejnené. Jedná sa o poukázanie občanom potreby triedenia odpadov. 

- rokovanie so zástupcami ŠK OPL ohľadne poskytnutia dotácie 

- rokovanie s riaditeľkou StVaPS pani Šabovou ohľadne možnosti rekonštrukcie vodovodu – 

do 30.6.2019 podáme na StVS žiadosť o zaradenie do investičného plánu – výmena 

najkritickejších častí. 

- rokovanie s riaditeľom Slovenského vodohospodárskeho podniku, Povodie Hrona Ing. 

Milanom Žiakom, výsledkom bola vykonaná obhliadka vodných tokov so zástupcami správcu 

toku, Správa Zvolen vykoná v rámci údržby a opravy v roku 2019 v akcii 5 000 eur 

odstránenie pravonosného nánosu na roku Vladárka pozdĺž pozemku parc. č. 1342/2, 

v prípade voľných kapacít v priebehu roku 2019 vykonajú odstránenie nánosov v úsekoch 

s najobjemnejším množstvom nánosu. 

- Komisia životného prostredia výstavby a územného plánu, kde boli prejednané hlavne 

návrhy k zmene územného plánu obce 

- 17. marca úspešne prebehla súťaž O ponickú fujarku 

- účasť na dozornej rade a valnom zhromaždení OPL, spol. s r.o.  

- 28. marca sa konalo podujatie venované 100. nedožitému výročiu Štefana Žáryho spojené 

s dňom učiteľov v spolupráci so ZŠ s MŠ ŠŽ a literárno-dramatickým múzeom ŠVK 

v Banskej Bystrici, akcia bola hodnotená pozitívne 

- dňa 29.03.2019 bol v zmysle zákona č. 448/2008 Z.z. o sociálnych službách a o zmene 

a doplnení zákona č. 455/1991 Zb. o živnostenskom podnikaní v znení neskorších predpisov 

vykonaný zápis Obce Poniky do Registra poskytovateľov sociálnych služieb 

Banskobystrického kraja.  

Jedná sa o poskytovanie opatrovateľskej služby terénnou formou, t. j. priamo 

v domácnostiach. Na základe zápisu bude pre občanov obce Poniky od mesiaca jún/júl 2019 

k dispozícii opatrovateľka. Cieľovou skupinou sú osoby, ktoré sú odkázané na pomoc inej 

fyzickej osoby a ich stupeň odkázanosti je najmenej II. stupeň odkázanosti a osoby, ktoré sú 

odkázané na pomoc pri úkonoch sebaobsluhy, úkonoch starostlivosti o svoju domácnosť 

a základných sociálnych aktivitách.  

 

 

Apríl 2019:  

- odovzdanie staveniska „Výstavba telocvične v obci Poniky“, v súčasnosti sa vykonáva 

zmena stavby, nakoľko v pôvodnej projektovej dokumentácii bolo okrem iného stavba 

telocvične situovaná v ochrannom pásme vysokého napätia. 

- stretnutie s manažérom MAS v Slovenskej Ľupči ohľadne čerpania dotácií z programu 

LEADER – MAS sú pridelené finančné prostriedky pre samosprávy a členov BBGP. 

Najnovšie ide výzva na detské ihriská, do ktorej sa zapojíme. Jedná sa o detské ihrisko na 

ulici Do Hája.  
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- stretnutie s členmi Komisie kultúry a športu ohľade Ponických kiarov a Memoriálu Ondreja 

Holca, Ponické kiare budú 14.9 a MOH 28.9. V rámci Ponických kiarov budú zapojené aj deti 

– duatlon beh + bycikle – zabezpečí základná škola 

- stretnutie s p. Babaríkom zo Slovenského centra verejného obstarávania v súvislosti 

s výzvami na sociálne podniky – výzvy budú zverejnené pravdepodobne v decembri 2019 

- zasadnutie okrskových volebných komisií pre voľby do európskeho parlamentu 

- obhliadka prameňov Brezia za účasti pána Jána Dišku 

- stretnutie so zástupcami BBSK oddelenia verejnej dopravy ohľadne autobusového spojenia 

do Roosweltovej nemocnice, žiadosť zatiaľ neschválená v zmysle odpovede zo dňa 

24.04.2019 

- zasadnutie Komisie kultúry a športu ohľade festivalu Zdola ponickýho mlyna 

- zasadnutie Komisie financií a správy majetku 

- Deň zeme v obci v spolupráci so ZŠ s MŠ ŠŽ a ZO SZPB za účasti predsedu BBSK Ing. 

Jána Luntera, prednostu Okresného úradu Mgr. Júliusa Erneka a poslanca mestského 

zastupiteľstva v Banskej Bystrici PhDr. Marcela Pecníka. Konštatujem, že zo strany 

pozvaných hostí bola akcia ohodnotená vysoko pozitívne. Nahrávka rádio Regina. 

- výberové konanie na konateľa OPL, spol. s r.o. 

- účasť na zasadnutí Banskobystrického regionálneho združenia za účasti zástupcov Úradu 

práve, sociálnych vecí a rodiny a predsedu BBSk Ing. Jána Luntera 

Máj 2019: 

- výberové konanie na riaditeľa ZŠ s MŠ ŠŽ – Rada školy predložila návrh na riaditeľa – 

Mgr. Máriu Janovčíkovú, návrh zo strany zriaďovateľa akceptovaný 

- Komisia životného prostredia, výstavby a územného plánu, kde boli prejedané žiadosti 

o odpredaj nehnuteľností pozemkov 

Najbližšie plánované akcie: 

- 10.5. prezentácia obce Poniky ZO SZPB 

- 1.6. MDD v spolupráci s OZ Ponickje deti 

- 8-9.6. festival Zdola ponickýho mlyna. 

 

Poslankyňa Oľga Koscová: – reakcia na čistenie potokov, v minulosti bolo vo väčšom 

rozsahu vykonávané čistenie vodných tokov komplexne, je povinnosťou správcu toku, aby 

robil rozsiahlejšie. 

Starostka: - vodný tok pri s. č. 20 p. Brozmanová – tok sa už dotýka domu, tak že čistenie je 

urgentné 

Poslankyňa Oľga Koscová: - žiada predložiť bližšie informácie ohľadne telocvične – 

skúmať, ako sa mohlo stať, že je stavba povolená v ochrannom pásme vysokého napätia, 

žiada vyčísliť náklady, aby verejnosť vedela, do akých rizík sa ide a aké budú skutočné 

náklady, plus bezpečnosť detí, ako aj informácie o tom, čo sa ide ďalej robiť s projektom, či 

sa ide prerábať a žiada, nech za chyby v projekte nesie vinu konkrétna osoba, ktorá chyby 

zapríčinila 

Poslankyňa Oľga Koscová: - žiada uviesť, kto pôjde pracovať z radov nezamestnaných na 

OPL, spol. s r. o. Poniky. Oznámila, že na takúto prácu sa inde využívajú aj väzni, ako aj na 

rôznych prácach v obci 

Starostka – v prípade nutnosti kosenia vie obec zamestnať občanov aj na dohodu o vykonaní 

práce. Vedia pomôcť aj poľovníci, prednosta OcÚ už predložil ponuku.  

Poslanec Ladislav Štec: - žiada prešetriť stav projektu výstavby telocvične, kladie otázku, 

ako je možné, že až po schválení stavebného povolenia sa prišlo na to, že stavba je 

v ochrannom pásme vysokého napätia 

Starostka: - v rámci súčasného stavu výstavby telocvične budú realizované  posuny parciel, 

architekt bezplatne rieši zmeny projektu, mapové podklady k. ú. Poniky sú nepresné. 
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Poslankyňa Oľga Koscová – upozornila, že geodeti musia riešiť projekty cez najnovšie 

mapy 

Prednosta – informoval, že posun nastal pri geodetoch, 3 – 4 m je nepresnosť, autor diela – 

architekt zjedná nápravu v rámci zmeny projektu. Odklad stavby je len na nejaký čas, 

momentálne na cca mesiac, staviteľ nechce ísť do rizika, že nebude mať zmenu stavby pred 

dokončení 

Poslankyňa JUDr. Veronika Poliaková: - žiada podať informáciu či bude zmena stavby 

vyznačená v projekte v rámci finálnej vizualizácie. 

Prednosta: - oznámil, že v konečnej vizualizácii telocvične nenastanú zmeny. Celý problém 

je v tom, že v k. ú. Poniky sú veľmi zle urobené mapy. Nemá to vplyv na cenu stavby, iba na 

čas. 

Poslankyňa Oľga Koscová: - konštatovala, že nebol robený predrealizačný geometrický plán 

a to je hlavný problém. Jednoznačne sa stala chyba. Opätovne žiada uviesť meno vinníka tejto 

situácie.  

Starostka: - oznámila, že rozpočet výstavby telocvične sa nebude v žiadnom prípade 

navyšovať, ako sa stalo pri rekonštrukcii Kultúrneho domu Ponická Lehôtka. 

Informatívnu správu o aktivitách starostky obce.   

Obecné zastupiteľstvo v Ponikách 

A) Zobralo na vedomie 

Informatívnu správu o aktivitách starostky obce. 

Hlasovanie: 9/0/0 

 

K bodu č. 6 Správa hlavnej kontrolórky obce Poniky o vnútornej kontrolnej činnosti za 

rok 2018 

Správa je predkladaná v zmysle § 18f ods. 1 e)  zákona NR SR č. 369/1990 Zb. o 

obecnom zriadení v znení neskorších zmien a doplnkov. V mene hlavnej kontrolórky obce 

Jany Klimovej správu o finančnej kontrole predniesla prítomným starostka obce Ing. Jana 

Ondrejková. 

 

Finančná kontrola je súčasťou finančného riadenia samosprávy a hlavnou náplňou 

činnosti hlavného kontrolóra obce. 
 

Hlavná kontrolórka obce vykonávala kontrolnú činnosť v roku 2018, podľa 

vypracovaných plánov práce na I. polrok 2018 a II. polrok 2018, schválených Obecným 

zastupiteľstvom, v súlade so zákonom č. 138/1990 Z.z. o obecnom zriadení § 18 f ), ktorý 

stanovuje úlohy hlavného kontrolóra a § 18 d), ktorý stanovuje rozsah kontrolnej činnosti a 

zákonom č. 357/2015 Z.z. o finančnej kontrole a vnútornom audite, ktorý stanovuje základné 

pravidlá, ciele a spôsoby vykonávania finančnej kontroly. 

 

Na začiatku roka vypracovala Stanovisko k záverečnému účtu Obce Poniky za rok 

2017 a odporučila ObZ Poniky záverečný účet a dobré výsledky hospodárenia obce s 

prebytkom +331 468,64 eur schváliť bez výhrady. Stanovisko k záverečnému účtu obce bolo 

predložené hlavnou kontrolórkou na zasadnutí ObZ Poniky v mesiaci apríl 2018. 

 

Hlavný kontrolór vykonával následnú finančnú kontrolu, od 1.1.2016 vykonáva 

finančnú kontrolu na mieste podľa § 9 zákona o finančnej kontrole, na základe 

vypracovaného plánu práce na I. a II. polrok kalendárneho roku. Smernica bola predložená 

starostovi obce na schválenie v mesiaci máj 2016, no nie je  k dnešnému dňu schválená.  

 

Ako je vyššie uvedené, jednou z hlavných činností hlavnej kontrolórky obce bolo 
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vykonávanie finančnej kontroly na mieste. V priebehu roka 2018 hlavná kontrolórka obce, 

vykonala celkom 10 finančných kontrol na mieste, podľa schválených plánov práce na I. a II. 

polrok 2018.  

 

1. Finančná kontrola pokladničných dokladov na OcÚ Poniky za I. a  II. polrok 

2018 

2. Finančná kontrola pokladničných dokladov v ZŠ s MŠ Š. Žáryho Poniky za I. a 

II. polrok 2018. 

3. Finančná kontrola pokladničných dokladov stav pokladničnej hotovosti v 

účtovnej jednotke  Obecného podniku lesov, spol. s. r. o., Poniky  

4. Kontrola správnosti a preukázateľnosť vykonávania finančnej operácie alebo 

jej časti, spoľahlivosť výkazníctva v účtovnej jednotke  Obecného podniku lesov, spol. 

s. r. o., Poniky  

5. Kontrola kontrolného  mechanizmu v odpadovom hospodárstve na OcÚ 

Poniky  .  

 6.   Kontrola plnenia rozpočtu Základnej školy s materskou školou Štefana Žáryho 

Poniky   v roku 2017 

 7.   Kontrola plnenia  uznesení za I. a II. polrok 2018 Obce Poniky,  

      8.   Finančná kontrola došlých faktúr na OcÚ Poniky 

      9. Kontrola poskytovania dotácie pre ŠK OPL Poniky za rok 2018 

  

Základným   cieľom   u  všetkých   vykonaných  finančných  kontrol na mieste bolo 

overenie či u zúčtovaných finančných operácií, boli dodržiavané zásady hospodárnosti, 

efektívnosti, účinnosti a účelnosti pri vynakladaní s verejnými financiami, či bol dodržiavaný 

schválený rozpočet a rozpočtové pravidlá v súlade so zákonmi č. 523/2004 Z.z. a 583/2004 

Z.z., či sú plnené schválené podnikateľské zámery u s.r.o., náklady, výnosy a zisk, či sa 

dodržiava finančná disciplína pri pokladničných operáciách, overovanie pri kontrole 

pokladničných hotovostí a pokladničných kníh, overili sa kontrolou ročné účtovné závierky u 

vybraných organizácií a konsolidovaná účtovná závierka u OcÚ, overilo sa kontrolou u OcÚ 

plnenie vlastných príjmov z miestnych daní a miestnych poplatkov podľa zákona č. 582/2004 

Z.z., vybavovanie p o d a n ý ch sťažností podľa zákona č. 9/2010 Z.z. a podaných podnetov o 

protispoločenskej činnosti podľa zákona č. 307/2014 Z.z., prekontrolované boli i uznesenia 

prijaté Obecným zastupiteľstvom a ich plnenie.  

Poskytnuté  dotácie  od  OcÚ  pre  právnické  osoby  sú od  1. 1. 2018  hlavne  kontrolované 

a overované administratívnou finančnou kontrolou vykonávanou poverenými zamestnancami 

starostom obce a to pred poskytnutím dotácie na základe predloženej žiadosti, kontroluje sa i 

použitie dotácie po ukončení zúčtovacieho obdobia v súlade so zákonom č. 357/2015 Z.z. § 8. 

Okrem občianskych združení, ŠK Obecného podniku lesov Poniky , bola poskytnutá  dotácia 

pre OZ Ponickje deti, Základnú organizáciu protifašistických bojovníkov Poniky, ako aj pre 

OZ BIKE VILLAGE. 

Pri finančnej kontrole na mieste podľa § 9 zákona č. 357/2015 Z.z. hlavnou 

kontrolórkou obce je kontrolované aj vykonávanie základnej finančnej kontroly podľa § 7 

zákona č. 357/2015 Z.z. u OcÚ a rozpočtovej organizácie ZŠ s MŠ Š. Žáryho Poniky  u 

všetkých finančných operácií, alebo ich častiach, či je finančná kontrola vykonávaná v súlade 

so zákonom (k dnešnému dňu nebola schválená smernica o finančnej kontrole, v ZŠ s MŠ 

bola prijatá v 01/2017). Porušenie zákona nebolo zistené. 

Základná finančná kontrola a administratívna finančná kontrola sa nevykonáva u obchodných 

spoločností - s.r.o. založených obcou, v týchto spoločnostiach sa vykonáva len finančná 

kontrola na mieste hlavnou kontrolórkou obce. Obchodné spoločnosti – s.r.o. rešpektujú pri 
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finančných kontrolách na mieste požiadavky ku sprístupneniu všetkých účtovných dokladov a 

prvotných záznamov, spolupracujú pri kontrolách a overovaní účtovných dokladov a 

pokladničných operácií,  kontrole hospodárskeho výsledku, nákladov a výnosov, kontrole 

plnenia si odvodových povinností voči zakladateľovi, hodnotení pohľadávok a záväzkov, ako 

aj pri realizovaní navrhovaných opatrení. 

 

Okrem finančných kontrol na Obecnom úrade Poniky, boli vykonané kontroly 

týkajúce sa plnenia výberu miestnych daní, miestnych poplatkov podľa VZN pre rok 2018, 

boli kontrolované prijaté uznesenia a vybavovanie podaných podnetov od občanov. Uznesenia 

sú prehľadné vypracované, kontrolovateľné a poslanci sa majú možnosť s nimi sa oboznámiť 

pred zasadnutím ObZ. 

 

Hlavná kontrolórka na zasadnutie ObZ Poniky v decembri 2018 predložila Stanovisko 

hlavnej kontrolórky obce k návrhu rozpočtu na roky 2019– 2021, pri vyrovnanom rozpočte  

1 443 123.00 Eur príjmov a výdavkov, odporučila ObZ rozpočet na rok 2019 s ch v á l i ť. 

 

Okrem vyššie uvedenej činnosti, hlavná kontrolórka obce sa zúčastňovala zasadnutí –

Obecného zastupiteľstva, pripravovala stanoviská : 

 

1) Stanovisko k predbežnému vyúčtovaniu dotácie pre  ŠK OPL Poniky za rok 

2018. 

2) Stanovisko k poskytnutiu dotácie pre mamičky . 

3) Stanovisko k Poznámkam – ako k súčasti  Individuálnej účtovnej závierky za 

rok 2017 

4) Stanovisko k rozpočtovému opatreniu 1,2,3,4/2018 

Na základe vykonaných finančných kontrol na mieste, hlavná kontrolórka obce konštatuje, že 

nezistila   nehospodárne  vynakladanie verejných financií  OcÚ  Poniky a  ním zriadených 

a založených   organizácií.  Finančné   prostriedky sú  vynakladané hospodárne,  efektívne, 

účinne  a  účelne  na  výdavky  a náklady  súvisiace  s prevádzkou týchto organizácií  a ich 

jednotlivých činností. Finančná kontrola je vykonávaná v súlade so zákonom č. 357/2015 Z.z. 

§ 7,8 a 9. 

 

Výdavky a náklady sú čerpané hlavne na nakupovaný spotrebný materiál, energie, 

bežné opravy  a údržby, objednávané potrebné služby a práce  poskytované  od cudzích 

organizácií, na mzdové prostriedky, odvodové prostriedky a ostatné prevádzkové náklady. 

Čerpanie výdavkov sa zabezpečuje v súlade so schváleným rozpočtom , opravovaným 

rozpočtovými opatreniami, v nákladoch u s.r.o. v súlade so schváleným podnikateľským 

zámerom. 

 

V plnení príjmov a výkonov organizácií je snaha, zabezpečiť 100 % plnenie príjmovej 

časti rozpočtu, podobne výkonov podľa podnikateľských zámerov, zvýšené plnenie príjmova 

výkonov vytvára možnosti pre hospodárenie s prebytkom a vyšším ziskom, tvoria sa i vyššie 

zdroje pre rozdeľovanie hospodárskeho výsledku a priaznivú finančnú situáciu. 

 

Pravidelne v organizáciách pri finančnej kontrole na mieste sa kontroloval i stav 

pohľadávok a záväzkov, ako i finančná situácia na bankových účtoch. 

 

 V oblasti kapitálových výdavkov Obec Poniky získala v r. 2018 zo Slovenského 

futbalového zväzu kapitálovú dotáciu na rekonštrukciu šatní  ŠK OPL Poniky vo výške 

10 000,00€.  
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Pre skvalitnenie vnútornej kontrolnej činnosti som sa počas roka zúčastňovala 

seminárov a školení týkajúcich sa finančnej kontroly v samospráve, spolupracovala so 

Združením hlavným kontrolórov SR, využívala novo publikovanú literatúru o i finančnej 

kontrole podľa nového zákona č. 357 /2015 Z.z.. 

 

Povinnosť predloženia správy o kontrolnej činnosti Obecnému zastupiteľstvu do 60 

dní po uplynutí roku vyplýva hlavnému kontrolórovi zo zákona o obecnom zriadení 

č.138/1990 Z.z. §18 f, písmeno e) . Správa je zverejnená na informačnej tabuli obce a 

webovej stránke obce. 

 

Poslankyňa Oľga Koscová: - upozornila, že hlavná kontrolórka uviedla chybne zákon č. 

138/1990 Zb., namiesto ktorého mal byť uvedený zákon č. 369/1990 Zb. Ďalej žiada, aby sa 

pracovalo na smernici o finančnej kontrole. 

Starostka: - informovala, že sa na predmetnej smernici pracuje, ako aj na iných smerniciach 

týkajúcich sa rôznych oblastí pri výkone samosprávy.  

Poslankyňa Oľga Koscová: - keďže hlavná kontrolórka kontrolovala aj OPL, spol. s r. o. 

Poniky, treba vygenerovať čo konkrétnej kontrolovala.  

 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 

Správu hlavnej kontrolórky obce Poniky o vnútornej kontrolnej činnosti za rok 2018.   

Hlasovanie: 9/0/0 

 

K bodu č. 7 Nakladanie s majetkom obce Poniky v OPL, spol. s r. o. Poniky – výsledok 

hospodárenia za rok 2018 

Informatívnu správu o nakladaní s majetkom obce Poniky v OPL, spol. s r. o. Poniky 

a o výsledku hospodárenia za rok 2018 predniesla Ing. Jana Ondrejková, starostka obce a Ing. 

Peter Matula, konateľ OPL, spol. s r. o. Poniky. Správu na ObZ predložili konatelia OPL, 

spol. s r. o. Poniky, Ing. Peter Matula a Ing. Juraj Piar.  

Dokument „Nakladanie a hospodárenie s majetkom obce Poniky, spol. s r. o. Poniky“ tvorí 

prílohu č. 1 tohto zápisu.  

 

       

Poslankyňa Oľga Koscová: - položila otázku ohľadne aktuálneho stavu Dozornej rady? 

Poslanec Ing. Peter Matula: - informoval, že na Obchodnom registri figurujú ešte starí 

členovia Dozornej rady.  

Poslankyňa Oľga Koscová: - vyslovila uznanie práci Ing. Matulu, že sa navýšil nájom 

podstatným spôsobom. Odporučila, aby sa nie za každú cenu ťažilo a aby ObZ posúdilo 

zníženie nájmu, aby lesy ostali aj pre ďalšie generácie a podnik fungoval ďalej. Zároveň 

poďakovala obom konateľom za vykonanú prácu.  

Starostka: - poďakovala Ing. Petrovi Matulovi za prácu vykonanú na poste konateľa OPL, 

spol. s r. o. Poniky.  

 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 

Informáciu  o nakladaní a hospodárení s majetkom obce v OPL, spol. s r.o. a výsledok 

hospodárenia za rok 2019 

Hlasovanie: 9/0/0 
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K bodu č. 8 Správa audítorky k účtovnej závierke obce Poniky za rok 2018 

Dôvodovú správu predniesla prítomným starostka obce Ing. Jana Ondrejková. Na 

základe Zmluvy o poskytovaní audítorských služieb uzatvorenej podľa § 269 ods. 2 zákona č. 

513/1991 Zb., Obchodný zákonník v znení neskorších predpisov medzi Obcou Poniky 

a dodávateľom Ing. Oľgou Cilíkovou, PhD., ktorá nám v zmysle tejto zmluvy zabezpečila 

audit účtovnej závierky zostavenej k 31. 12. 2018 podľa zákona č. 431/2002 Z.z. 

o účtovníctve v znení neskorších predpisov, vykonaný v súlade so zákonom č. 540/2007 Z.z. 

o audítoroch predkladám Obecnému zastupiteľstvu Správu nezávislého audítora o overení 

účtovnej závierky za rok 2018. 

 

Poslankyňa Oľga Koscová: - skonštatovala, že správa je veľmi stručná.  

Poslanec Ing. Peter Matula: - konštatoval, že audítorka pracuje veľmi poctivo a dobre 

Poslankyňa Oľga Koscová: - vyjadrila pochybnosti o vykonaní hĺbkového auditu, podľa nej 

audítorka pracuje povrchne 

Starostka:  - skonštatovala, že audítorka všetko kontroluje. 

Božena Bukvajová: - konštatovala, že Obec nemá povinnosť zostavovať výročnú správu, 

bude totiž vypracovaná konsolidovaná výročná správa a tým pádom sa nemusia robiť obidve, 

následne sa bude realizovať kontrola Obce Poniky, školy aj OPL, spol. s r. o. Poniky. Taktiež 

skonštatovala, že audítorka pracuje dôsledne. 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Zobralo na vedomie 

Správu audítorky k účtovnej závierke obce Poniky za rok 2018. 

Hlasovanie: 9/0/0 

 

 

K bodu č. 9 Záverečný účet obce Poniky za rok 2018 

Starostka v mene hlavnej kontrolórky predniesla dôvodovú správu k záverečnému účtu 

a účtovnej závierke obce Poniky za rok 2018. Dôvodová správa v plnom znení: 

Výsledok hospodárenia Obce Poniky v r. 2018 bola strata vo výške 434 323,80 € 

zistená v súlade s § 2 písm. b) a c) a § 10 ods. 3 písm. a) a b) zákona o rozpočtových 
pravidlách územnej samosprávy. Táto strata vznikla zvýšenými výdavkami na investičné 

akcie, ktoré boli v obci realizované v roku 2018. Bola pokrytá z prebytku 
hospodárenia minulých rokov finančnými operáciami. Tým, že hospodárenie obce bolo 

schodkové obci nevznikla povinnosť tvorby RF. 
 

Stanovisko hlavnej kontrolórky k Záverečnému účtu obce Poniky, ako aj tabuľkový prehľad 

Záverečného účtu obce Poniky tvorí prílohu č. 3 tohto zápisu.  

 

Poslankyňa Oľga Koscová: - položila otázku, že keďže nie je zisk, koľko sú voľné financie  

Božena Bukvajová: - Obec Poniky síce vykazuje schodok, ale v konečnom dôsledku je to len 

tým rozdielom, že Obec nemala kapitálové príjmy, ale hospodársky výsledok je plusový, bude 

uvedený aj v konsolidovanej výročnej správe. Momentálne máme na účte 700 tisíc EUR a 

teda reálne máme prostriedky.  

Poslankyňa Oľga Koscová: - konštatovala, že Obec má hospodáriť tak, aby mala financie na 

investičné akcie. Taktiež upozornila na skutočnosť, že nie vždy sa musia upravovať 

v rozpočte finančné prostriedky, napr. mzdy.  

 

Záverečný účet Obce Poniky v tabuľkovom prehľade tvorí prílohu č. 3 tohto zápisu.  
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Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

 

A) Schválilo 

A.1.  Záverečný účet  obce Poniky za rok 2018 v súlade s § 16 ods. 10 písm. a) zákona 

č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene niektorých 

zákonov v znení neskorších predpisov s výrokom: 

Celoročné hospodárenie obce Poniky za rok 2018 sa schvaľuje bez výhrad. 

 

A.2.  Výsledok hospodárenia za rok 2018 v súlade s § 10 ods. 3 písm. a) a b) zákona 

NR SR č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene 

a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov: 

Hlasovanie: 9/0/0 

 

K bodu č. 10 Doplnenie VZN č. 2/2019 O poplatku za prevádzkovanie malého zdroja 

znečisťovania ovzdušia 

Informatívnu správu k doplneniu VZN č. 2/2019 predniesla starostka obce. VZN č. 

4/2019 obce Poniky, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 2 /2019 o poplatku za prevádzkovanie 

malého zdroja znečisťovania ovzdušia musí byť vykonaná z dôvodu doplnenia určitých 

zdrojov znečistenia ako sú napríklad hospodárske zvieratá, palivové drevo a iné. Uvedené 

zdroje neboli vo VZN 2/2019 riešené a preto by nebolo možné vyčísliť poplatok za malý 

zdroj znečistenia, ktoré si priznali právnické osoby v obci Poniky pre rok 2019. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Schválilo  

VZN obce Poniky č. 4 /2019, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 2/2019 o poplatku za 

prevádzkovanie malého zdroja znečisťovania ovzdušia. 

Hlasovanie: 9/0/0 

 

VZN č. 2/2019 v plnom znení tvorí prílohu č. 4 tohto zápisu.  

 

K bodu č. 11 Doplnok č. 1/2019 ku Komunitnému plánu obce Poniky 

             Dôvodovú správu predniesla ku schváleniu Doplnku č. 1/2019 ku Komunitnému 

plánu obce Poniky predniesla starostka obce, Ing. Jana Ondrejková. Dôvodová správa 

v plnom znení:  

 

Komunitný plán  je spolu Programom rozvoja obce základným kameňom 

koncepčného a systematického rozvoja obce Poniky v strednodobom horizonte . Povinnosť 

obce vypracovať tento strategický dokument vyplýva zo zákona č. 448/2008 Z.z. o sociálnych 

službách a o zmene a doplnení zákona č. 455/1991 Zb. o živnostenskom podnikaní v znení 

neskorších predpisov.  

Komunitné plánovanie predstavuje nástroj plánovania a riadenia rozvojových 

procesov pre obec ako komunitu a pre skupiny jej organizovaných, alebo neorganizovaných 

obyvateľov, ktoré spája príslušnosť podľa miesta bydliska, záujmov a hodnôt, rovnakých, 

alebo podobných znakov sociálneho znevýhodnenia, spoločných problémov. 

Úlohou komunitného plánovania je identifikovať sociálne problémy v obci a stanoviť za 

spolupráce občanov ciele, ktoré zabezpečia poskytovanie kvalitnejších služieb.  

Reakciou na zmenené vecné, a legislatívne podmienky, alebo na základe odôvodnených 

podnetov od občanov sa vypracuje aktualizácia, alebo doplnenie priorít. Aktualizáciu 

Komunitného plánu sociálnych služieb schvaľuje zastupiteľstvo. 

 

https://www.poniky.sk/modules/file_storage/download.php?file=fc1ba0da%7C184
https://www.poniky.sk/modules/file_storage/download.php?file=fc1ba0da%7C184
https://www.poniky.sk/modules/file_storage/download.php?file=fc1ba0da%7C184
https://www.poniky.sk/modules/file_storage/download.php?file=fc1ba0da%7C184
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Obec plánuje zriadiť centrum, ktoré sa bude venovať napĺňaniu poslania komunitnej 

práce. Jej cieľom je poskytnúť odbornú pomoc všetkým obyvateľom na komunitnej, ale aj 

individuálnej báze. Odborní pracovníci centra budú pomáhať osobám v nepriaznivej sociálnej 

situácii, ktorí sú v ohrození sociálneho vylúčenia a nie sú schopní sami ani s pomocou rodiny, 

blízkych osôb, komunity nájsť primerané riešenie svojho sociálneho problému. Komunitná 

práca sa stane nástrojom komunitno - občianskeho vzdelávania, prostredníctvom ktorého sa 

vytvárajú predpoklady a podmienky na zvyšovanie všeobecnej, vzdelanostnej a kultúrnej 

úrovne obyvateľstva.  

V rámci komunitného centra sa bude riešiť aj zriadenie klubu dôchodcov, ktoré bude 

slúžiť pre skupinu starších občanov obce. Jeho cieľom bude duchovné a hmotné dobro staršej 

generácie a aktivitou svojich členov bude pozitívne ovplyvňovať aj celú spoločnosť.  

Úloha je pre obdobie 2019 – 2022. 

 

Na základe vyššie uvedeného došlo k zmene plánu sociálnych služieb je potrebná  

schválenie   Doplnku č. 1 /2019  ku Komunitnému plánu sociálnych služieb 2018 – 2020, 

ktorým sa  aktualizuje Komunitný  plánu sociálnych služieb 2018 – 2020 schválený  

uznesením č.  313/2019 dňa 26.7.2018. 

 

Poslankyňa Oľga Koscová: - žiadala podrobne vysvetliť, čo sa schvaľuje, resp. presne 

skonštatovať, že ide v tomto bode rokovania ide o dokument a nie o výstavbu 

Prednosta: - vysvetlil, že schválenie tohto dokumentu je podmieňujúce preto, aby sa mohlo 

v budúcnosti konať, niečo stavať a podobne.  

 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Schválilo  

Doplnok č. 1 /2019 ku Komunitnému plánu sociálnych služieb 2018 – 2020, ktorým sa  

aktualizuje Komunitný  plánu sociálnych služieb 2018 – 2020 schválený  uznesením č.  

313/2019 dňa 26.7.2018 : 

  

A.1. V bode  F. Vízia obce Poniky pre oblasť sociálnych služieb Ciele a priority rozvoja 

sociálnych služieb, podbode  Stratégia rozvoja sociálnych služieb, kde sa dopĺňa  štvrtá 

odrážka  s textom:   

- zriadenie a vybudovanie komunitného centra obce 

 

A.2.  V bode  G. Časový plán realizácie komunitného plánu sociálnych služieb v ktorom sa 

dopĺňa  štvrtá odrážka, ktorá znie: 

- zriadenie a vybudovanie  komunitného centra obce - obec plánuje zriadiť centrum, ktoré 

sa bude venovať napĺňaniu poslania komunitnej práce. Jej cieľom je poskytnúť odbornú 

pomoc všetkým obyvateľom na komunitnej, ale aj individuálnej báze. Odborní pracovníci 

centra budú pomáhať osobám v nepriaznivej sociálnej situácii, ktorí sú v ohrození sociálneho 

vylúčenia a nie sú schopní sami ani s pomocou rodiny, blízkych osôb, komunity nájsť 

primerané riešenie svojho sociálneho problému. Komunitná práca sa stane nástrojom 

komunitno - občianskeho vzdelávania, prostredníctvom ktorého sa vytvárajú predpoklady a 

podmienky na zvyšovanie všeobecnej, vzdelanostnej a kultúrnej úrovne obyvateľstva.  

V rámci komunitného centra sa bude riešiť aj zriadenie klubu dôchodcov, ktoré bude slúžiť 

pre skupinu starších občanov obce. Jeho cieľom bude duchovné a hmotné dobro staršej 

generácie a aktivitou svojich členov bude pozitívne ovplyvňovať aj celú spoločnosť. Chce 

rozvíjať občianske, národné a kresťanské povedomie členov bez ohľadu na ich národnú a 

náboženskú príslušnosť a plne pri tom rešpektovať práva ostatných skupín občanov. Úloha je 

pre obdobie 2019 – 2022. 
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Hlasovanie: 8/1/0 

Zdržal sa Ladislav Štec.  

 

Doplnok č. 1/2019 ku Komunitnému plánu sociálnych služieb 2018 – 2020 tvorí prílohu č. 5 

tohto zápisu.  

 

- O 18tej prišiel p. PhDr. Marcel Pecník.  

 

K bodu č. 12 Výstavba Komunitného centra v obci Poniky, časť Ponická Huta  

Dôvodovú správu a podrobné informácie o súčasnom stave vybudovania 

Komunitného centra v časti obce Ponická Huta predniesla starostka obce, Ing. Jana 

Ondrejková. Dôvodová správa v plnom znení:  

Obec plánuje zriadiť centrum, ktoré sa bude venovať napĺňaniu poslania komunitnej 

práce. Jej cieľom je poskytnúť odbornú pomoc všetkým obyvateľom na komunitnej, ale aj 

individuálnej báze. Odborní pracovníci centra budú pomáhať osobám v nepriaznivej sociálnej 

situácii, ktorí sú v ohrození sociálneho vylúčenia a nie sú schopní sami ani s pomocou rodiny, 

blízkych osôb, komunity nájsť primerané riešenie svojho sociálneho problému. Komunitná 

práca sa stane nástrojom komunitno - občianskeho vzdelávania, prostredníctvom ktorého sa 

vytvárajú predpoklady a podmienky na zvyšovanie všeobecnej, vzdelanostnej a kultúrnej 

úrovne obyvateľstva.  

V rámci komunitného centra sa bude riešiť aj zriadenie klubu dôchodcov, ktoré bude 

slúžiť pre skupinu starších občanov obce. Jeho cieľom bude duchovné a hmotné dobro staršej 

generácie a aktivitou svojich členov bude pozitívne ovplyvňovať aj celú spoločnosť. Chce 

rozvíjať občianske, národné a kresťanské povedomie členov bez ohľadu na ich národnú a 

náboženskú príslušnosť a plne pri tom rešpektovať práva ostatných skupín občanov.  

Úloha je pre obdobie 2019 – 2022. 

Komunitné centrum  bude stáť na  mieste KD Ponická Huta, ktorý nie je možné 

v súčasnosti  rekonštruovať z externých zdrojov. 

 

Poslankyňa Oľga Koscová: - konštatovala, že na Ponickej Hute v podstate nie je nič 

vybudované a k uvedenej výstavbe treba pristupovať citlivo. Tiež žiada oznámiť, kto posúdil 

odborne budovu Kultúrneho domu Ponická Huta. Je podľa nej potrebné, aby poslanci zistili, 

aká nálada je medzi občanmi v časti Ponická Huta. Nesúhlasí s nápadom zriadenia Klubu 

seniorov práve v Ponickej Hute a ísť z centra Poník na Ponickú Hutu ako dôchodcovia je 

nemysliteľné. Ďalej konštatovala, že tri kultúrne domy v jednej obci sú zaťažujúce na 

prevádzkové náklady. Ďalej žiada odpovedať na otázku, či bude udržateľnosť komunitného 

centra reálna. Reagovala aj na plán personálneho obsadenia Komunitného centra a tvrdí, že 

s novými zamestnancami obci porastú náklady.  

Starostka: - konštatovala, že zamestnanci Komunitného centra nebudú platení zo strany Obce 

Poslankyňa Oľga Koscová: - žiada odpovedať na otázku, kde budú zamestnanci 

Komunitného centra sídliť 

Starostka: - kancelárie Komunitného centra budú v jeho priestoroch na Ponickej Hute. 

Poslankyňa Oľga Koscová: - vyjadrila obavy, aby sa obec Poniky nedostala do nútenej 

správy v súvislosti hlavne s prevádzkovými nákladmi, nie s nákladmi na stavbu  

Poslanec Ing. Vladimír Farkaš: - prítomných informoval, že bolo stretnutie s občanmi na 

Ponickej Hute, kde sa dohodla asanácia miestneho kultúrneho domu a súhlasilo sa aj 

s vybudovaním Komunitného centra 

Poslanec Ladislav Štec: - konštatoval, že prevádzkové náklady budovy sa v dôsledku 

vybudovania Komunitného centra veľmi nezmenia 
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Poslankyňa Oľga Koscová: - oponovala, že to bude častejšia činnosť a minie sa oveľa viac 

energií.  

Starostka: - informovala, že spoluúčasť Obce Poniky v rámci tohto projektu je 5 percent, čo 

predstavuje sumu 16 150 Eur.  

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Súhlasilo 

A.1. S predložením  ŽoNFP na SO v rámci projektu Komunitné centrum Poniky, kód výzvy: 

OPLZ-PO6-SC613-2017-2, pričom ciele projektu sú v súlade s platným programom rozvoja 

obce a platným územným plánom obce 

 

A.2. So zabezpečením povinného spolufinancovania projektu, t. j. minimálne 5% celkových 

oprávnených výdavkov, čo  činí 16 150,- EUR 

 

A.3. So zabezpečením financovania neoprávnených výdavkov projektu predstavujúcich 

rozdiel medzi celkovými výdavkami projektu a celkovými oprávnenými výdavkami projektu.  

Hlasovanie: 8/1/0 

-zdržala sa Oľga Koscová 

 

K bodu č. 13 Výkup pozemkov pod plánovaným zariadením pre seniorov  

Dôvodovú správu k predmetnému výkupu pozemkov predniesla starostka obce Ing. 

Jana Ondrejková. Zároveň privítala Dr. Blažejovú. Dôvodová správa v plnom znení: 

Obec Poniky v súvislosti  so zámerom  vybudovania Zariadenia pre seniorov v lokalite 

Doluvodie začala proces rokovaní  potrebných pre výkup pozemkov. Na tento proces bola 

podpísaná Mandátna zmluva  číslo zmluvy 25/2018 s advokátkou  JUDr.Ľubicou  Blažejovou 

Krivánska 4, 97411 Banská Bystrica. Po rokovaniach s majiteľmi príslušných pozemkov bola 

navrhnutá priložená zmluva. Pre ďalší postup vo výkupe je potrebné jej odsúhlasenie 

Obecným zastupiteľstvom obce Poniky. 

 

Dr. Blažejová: - konštatovala, že si nie je istá, ktorú zmluvu poslanci dostali, lebo sa 

pripravovala dávnejšie.  

Starostka: - upresnila, že je to zmluva aj so znaleckým posudkom.  

Dr. Blažejová: - oznámila prítomným, že celková cena za výkup predmetných pozemkov je 

140 tisíc EUR za všetky pozemky. Zámer sa pozmenil, pôvodne sa malo vykupovať viac 

pozemkov. Ďalej uviedla, že spoluvlastnícky podiel 3/12 patrí Slovenskému pozemkovému 

fondu. Tu sa prevod pozemkov realizuje tak, sa podáva žaloba a potom sa to súdnou cestou 

rieši promptne. Toto je štandardný postup, lebo bez toho to veľmi dlho trvá.  

Starostka: - uviedla, že určená suma je vysoká a nevie teraz s istotou potvrdiť, či obec bude 

schopná vyplatiť sumu v tomto roku. Položila Dr. Blažejovej otázku, či je možné uzatvoriť 

zmluvu o budúcej zmluve.  

Dr. Blažejová: Nateraz treba vyplatiť cca polovicu predmetnej sumy. A nakoľko ostatní 

vlastníci by si tieto pozemky sami nikdy nevysporiadali, takže je možné platiť na dve platby. 

Najdrahšia je parcela Slovenského pozemkového fondu. V súkromných rukách sú malé 

parcely. 

Poslanec Ladislav Štec: - žiada predložiť posudok o jednotkovej cene, konštatoval, že suma 

20 EUR za meter štvorcový je príliš vysoká.  

Poslanec Ing. Peter Matula: - prítomných upozornil, že momentálne sa rieši, či vôbec 

zastupiteľstvo podporí plánovanú výstavbu a až potom treba riešiť výkup pozemkov.  

Poslankyňa Oľga Koscová: - konštatovala, že treba zvážiť, či sa ide pokračovať s výstavbou 

domu seniorov. Odporučila, nech o celej záležitosti podrobne rokujú jednotlivé komisie ObZ. 

Ďalej by ju zaujímala prístupová cesta, konkrétne či sa v rámci územného plánu budú robiť 
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doplnky a ako bude tá cesta vyzerať. Uviedla, že jestvujúca cesta po novostavbu Miroslava 

Šávolta bola postavená bez predchádzajúceho vysporiadania pozemkov.  

Starostka: - uviedla, že táto cesta už je vysporiadaná.  

Poslankyňa Oľga Koscová: - ďalej sa pýta, či je uzávera a už sa ďalej s cestou nepôjde alebo 

sa bude cesta stavať aj ďalej. Konštatovala, že ak sa ide vykupovať, platí vždy cena dohodou. 

Treba rokovať o cene, následne treba mať k dispozícii znalecký posudok. Pýta sa, kto robil 

znalecký posudok? A ako budú teraz prebiehať rokovania s vlastníkmi, ak im už bola 

ponúknutá cena? Navrhuje zastaviť celý tento postup a stiahnuť materiál z rokovania tohto 

ObZ a prerokovať v príslušných komisiách ObZ nanovo.  

Starostka: - prítomných informovala, že Domov seniorov sa stavať nebude, ak na výstavbu 

nedostaneme finančné prostriedky z projektov, fondov a podobne.  

Poslanec Ladislav Štec: - žiada odpoveď na otázku, či je aj nejaká iná alternatíva prístupovej 

cesty?  

Starostka: - informuje, že ešte je možný prístup zo spodnej strany cez Roveň a druhou 

alternatívou je kruhový objazd cez Poľnú ulicu. 

Poslankyňa Oľga Koscová: - adresovala dotaz na Dr. Blažejovú s tým, že ObZ nemôže 

schvaľovať kúpnu zmluvu.  

Dr. Blažejová: - uviedla, že Katastrálny úrad žiada uznesenie ObZ o uzatvorení zmluvy.  

Poslankyňa Oľga Koscová: - upozornila, že poslanci nemôžu zodpovedať za obsah kúpnej 

zmluvy. 

Poslanec Ladislav Štec: - položil otázku, či má zmysel vykupovať pozemky, keď nie sú 

vyriešené prístupy k budúcej stavbe.  

Prednosta: - informoval, že v Územnom pláne sú dve cesty – pokračovanie v časti Roveň, 

parcela pri potoku. V Územnom pláne bolo dôležité definovať zámer a tým bol Domov pre 

seniorov. 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

A) Odporučilo 

Návrh tohto bodu stiahnuť z programu a príslušným komisiám pri ObZ v Ponikách predmetný 

materiál týkajúci sa výkupu pozemkov pod plánovaným Zariadením pre seniorov opätovne 

prerokovať.  

Hlasovanie: 9/0/0 

 

K bodu č. 14 – Odvolanie a vymenovanie konateľa OPL, spol. s r. o. Poniky 

Dôvodovú správu a informácie o vzdaní sa funkcie konateľa zo strany Ing. Petra 

Matulu, ako aj o výberovom konaní na nového konateľa predniesla starostka obce. Dôvodová 

správa v plnom znení: 

 Dňa 18. 10. 2018 sa Ing. Peter Matula písomne vzdal funkcie konateľa OPL, prot. na 

Obecnom úrade v Ponikách pod č. j. R2019/001869, v zmysle ustanovenia § 66 zák. č. 513/1991 

Zb. Obchodný zákonník. 

 Z vyššie uvedených dôvodov starostka obce navrhne odvolanie konateľa  spoločnosti Ing. 

Petra Matulu  na zasadnutí Valného zhromaždenia OPL spol. s r.o. Poniky (ďalej len „VZ OPL“). 

 Dňa 30. 4. 2019 sa uskutočnila na Obecnom úrade v Ponikách prezentácia nominantov na 

funkciu konateľa, kde boli prezentované ich strategické zámery najmä v oblastiach  - zavedenie 

služieb pre obec a jej obyvateľov, rozšírenie činnosti spoločnosti, manažérske postupy 

v efektívnosti, účinnosti a hospodárení podniku. Na základe tohto stretnutia a vopred známych 

podmienok definovaných v  štatutárnom orgáne OPL sa starostka rozhodla predložiť obecnému 

zastupiteľstvu na schválenie v zmysle § 11, ods. 4, písm. l., zákona č. 369/1990 Z. z. o obecnom 

zriadení v platnom znení 1 nominanta na funkciu konateľ OPL. 
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Poslankyňa Oľga Koscová: - konštatovala, že pri formulácii tohto uznesenia sa treba riadiť 

zákonom 369/1990 Zb. o obecnom zriadení a navrhuje uznesenia preštylizovať.  

Starostka: - poďakovala Ing. Petrovi Matulovi za vykonanú prácu a verí, že bude pomáhať aj 

ďalej.  

Obecné zastupiteľstvo v Ponikách 

A) Zobralo na vedomie 

Vzdanie sa Ing. Petra Matulu  funkcie konateľa OPL, spol. s r.o. Poniky  , prot. na Obecnom 

úrade v Ponikách pod č. j. R2019/001869 dňa  18. 10. 2018. 

Hlasovanie: 9/0/0 

 

B) Schválilo 

Menovanie Ing. Romana Ferjenčíka do funkcie konateľa Obecného podniku  lesov, spol. s r.o. 

Poniky v zmysle § 11, ods. 4, písm. l, zákona číslo 369/1990 Z. z. v znení neskorších 

predpisov s účinnosťou od 15. 5. 2019. 

Hlasovanie: 9/0/0 

 

C) Odporučilo 

C.1.  Valnému zhromaždeniu OPL, spol. s r.o. Poniky odvolať Ing. Petra Matulu 

z funkcie konateľa OPL, spol. s r.o. Poniky ku dňu 14. 5. 2019  

 

C.2. Valnému zhromaždeniu OPL, spol. s r.o. Poniky menovať Ing. Romana Ferjenčíka 

do funkcie konateľa OPL, spol. s r.o. Poniky od dňa 15. 5. 2019. 

Hlasovanie: 9/0/0 

 

 

K bodu č. 15 – Dozorná rada OPL, spol. s r. o. Poniky na rok 2019  

Starostka obce, Ing. Jana Ondrejková k predloženému návrhu prečítala dôvodovú 

správu v tomto znení: Obecné zastupiteľstvo v Ponikách (ďalej len „ObZ“) odvoláva Dozornú 

radu Obecného podniku lesov, spol. s r. o. Poniky z dôvodu ukončenia poslaneckých 

mandátov jej členov z radov poslancov ObZ v Ponikách a na základe zák. č. 369/1990 Zb., 

§11, ods. 4, písm. l, menuje novú dozornú radu zloženú z poslancov ObZ v Ponikách, ako aj 

z radov neposlancov.  
 

Poslankyňa Oľga Koscová: - navrhla preformulovať pôvodný návrh na uznesenie. Poslanci 

sa taktiež vyjadrili za nový návrh na uznesenie.  

Starostka: - vyzvala, aby uznesenie nadiktovala.  

 

Obecné zastupiteľstvo v Ponikách: 

A) Požiadalo 

Valné zhromaždenie OPL, spol. s r.o. Poniky odvolať Dozornú radu OPL, spol. s r.o. Poniky 

v zložení: Ing. Josef Machala, Bc. Roman Meško s účinnosťou od 14. 05. 2019. 

Hlasovanie: 9/0/0 

 

C) Schválilo 

Dozornú radu OPL, spol. s r.o. Poniky v zložení: Ing. Peter Matula, Miroslav Magna, Ing. 

Vladimír Poliak, s účinnosťou od 15. 05. 2019.  

Hlasovanie: 9/0/0 

 

C) Požiadalo 
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Valné zhromaždenie OPL, spol. s r.o. Poniky vykonať uvedené zmeny na najbližšom 

zasadnutí Valného zhromaždenia. 

Hlasovanie: 9/0/0 

 

 

K bodu č. 16  - Participatívny rozpočet obce Poniky na rok 2019 

Dôvodovú správu k predkladaným projektom v rámci Participatívneho rozpočtu obce 

Poniky na rok 2019 prečítal poslanec ObZ Ing. Peter Matula v tomto znení: Na 3. riadnom 

zasadnutí Obecného zastupiteľstva v Ponikách dňa 27. 2. 2019 uznesením č. 26/2019 obecné 

zastupiteľstvo schválilo Výzvu na predkladanie projektov návrhov financovaných z 

participatívneho rozpočtu Obce Poniky na rok 2019. 

V zmysle tejto výzvy bolo do termínu 15. apríla 2018 doručených 11 

projektov/návrhov v celkovej hodnote 13850,62 Eur. 

V zmysle Zásad participatívneho rozpočtu obce Poniky Čl. V Schvaľovanie 

projektov/návrhov, boli  projekty/návrhy postúpené na posúdenie Finančnej komisii obecného 

zastupiteľstva. Zápis zo zasadnutia finančnej komisie ObZ tvorí prílohu č. 3 tohto zápisu.  

 

Poslanec Ladislav Štec: - požiadal o bližšie informácie k projektu Keď je všetko v kvete. 

Monika Jakubčová: - poskytla plénu na nahliadnutie projekt od PaedDr. Palovičovej. 

Poslanec Ladislav Štec: predniesol stručný popis projektu. Taktiež prisľúbil, že by vďaka 

svojim skúsenostiam vedel na projekte participovať. Navrhuje o podrobnostiach ešte rokovať 

s p. Palovičovou. 

Anna Lakatošová: - vyjadrila sa, že poslanci mali prizvať na rokovanie p. Palovičovú. 

Poslankyňa Oľga Koscová: - vyjadrila sa, že nechce ovplyvňovať výsledok hlasovania, 

nakoľko p. Palovičová je jej sestra, ale tvrdí, že treba podporiť iniciatívnych ľudí a ona by 

podporila úplne všetky projekty.  

Poslanec Ladislav Štec: - žiada, aby bolo upravené a upresnené znenie projektu a prisľúbil. 

Že vďaka svojim skúsenostiam dokáže pomôcť pri realizácii projektu.   

Poslankyňa Oľga Koscová: - odporúča, aby poslanec Ladislav Štec na projekte participoval 

a pomáhal pri jeho realizácii. 

Poslanec Ladislav Štec: - odporúča projekt upraviť tak, aby nebol fixovaný len na 

propagačné materiály. 

Poslankyňa Oľga Koscová: - tvrdí, že ObZ by malo akceptovať závery rokovania 

jednotlivých komisií, ale poslanec má konečné slovo.  

Starostka: - žiada poslancov, aby sa vyjadrili, čo sa urobí so zvyšnými peniazmi. 

Poslanec Miroslav Šávolt: - navrhuje všetky zvyšné financie dať na projekt Zakúpenie 

cimbalu pre Nikolu Lomenovú – suma 559,38 EUR. Poslanci s týmto návrhom súhlasili. 

 

Obecné zastupiteľstvo v Ponikách: 

A) Zobralo na vedomie 

Informáciu o participatívnom rozpočte. 

Hlasovanie: 9/0/0 

 

B)Schválilo 

Poskytnutie finančných prostriedkov v celkovej výške 9 000 EUR na projekty: 
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A) Skrášlenie a obnova studničiek od navrhovateľa PZ Bukovina Poniky - vo 

výške 500 EUR 

B) Materiálne vybavenie od navrhovateľa DHZ – Plameň - vo výške 1405,62 

EUR 

C) Ponický folklór na Morave od navrhovateľa FSK Poničan - vo výške 1500 

EUR 

D) Tešíme sa do Chorvátska od navrhovateľky Mgr. Martiny Balekovej - vedúcej 

tanečného odboru - vo výške 1200 EUR 

E) PONICKÁ HELIGÓNKA kultúrne podujatie od navrhovateľa Drienok Poniky 

o. z. - vo výške 1500 EUR 

F) Propagačné materiály od navrhovateľa Roberta Žilku OFM Cap. RKC farnosť 

Poniky - vo výške 450 EUR 

G) Povstalecké dedinky od navrhovateľky Márie Magnovej - vo výške 385 EUR 

H) Keď je všetko v kvete od navrhovateľky PhDr. Márie Palovičovej – vo výške 

1500 EUR 

I) Zakúpenie cimbalu pre Nikolu Lomenovú – vo výške 559,38 EUR. 

Hlasovanie: 9/0/0 

 

K bodu č. 17 – Projekt rozvoja ZŠ s MŠ Štefana Žáryho v Ponikách   

Starostka obce Ing. Jana Ondrejková medzi prítomnými oficiálne privítala riaditeľa 

Stredoslovenského múzea v Banskej Bystrici a poslanca MsZ Banská Bystrica PhDr. Marcela 

Pecníka, ktorý predniesol prítomným dôvodovú správu k uvedenému bodu rokovania v tomto 

znení: 

V súčasnosti vzhľadom na svoju polohu, živé tradície, prírodu, dobrú ekonomickú 

situáciu a progresívne vedenie, ako aj vzhľadom na prítomnosť plne organizovanej ZŠ s MŠ 

v obci, a v súvislosti aj s tým, že Slovensko nutne potrebuje reálnu reformu školstva – so 

zameraním na výučbu praktických zručností, úctu k tradíciám, vzťahu k prírode a pod., má 

obec potenciál rozvinúť a zatraktívniť svoju školu, a  tým vytvoriť príklad úspešnej reformy, 

pomôcť škole, obyvateľom, prilákať nových a vytvoriť novú opäť celoslovensky známu 

atraktivitu obce. 

Hlavnou ambíciou projektu je zatraktívnenie školy pre verejnosť a  rodičov, ktorí sa 

rozhodujú, kde zapísať svoje dieťa – a tým zvýšenie počtu detí – žiakov školy. Prilákanie 

väčšieho počtu detí aj z okolitých obcí, či mestských častí a tým možno aj budúcich ďalších 

obyvateľov obce. 

Koordinátorom projektu je PhDr. Marcel Pecník – historik, publicista a pedagóg, ktorý 

je  8. rokov člen komisie školstva pri MsZ Banská Bystrica -  aktuálne predseda; manažér 

združenia InTech Žiar nad Hronom z.p.o. – zriaďovateľa najlepšej strednej odbornej 

technickej školy na Slovensku; spoločensky činný s aktívnymi kontaktmi na navrhované 

spolupracujúce subjekty. 

V rámci projektu sa predpokladá v jej začiatkoch  financovanie projektu Obcou Poniky a jeho 

realizácia  zo strany  školy. Pre projekt bol navrhnutý projektový tím v zložení: 

Marcel Pecník   – vedúci tímu 

Jana Ondrejková    –  člen za obec  a za OZ Ponickje deti 

Pavol Ondrejko   –  člen za obec a za PZ Bukovina Poniky 

Ladislav Štec    –  člen za obec a Radu školy  

Riaditeľka školy   –  členka za školu 

Zástupkyňa riaditeľky  – členka za školu 

Miroslav Tanuška   – člen – ako bývalý učiteľ a riaditeľ 

Juraj Piar                                – člen za Obecný podnik lesov a za PZ Bukovina Poniky 
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Martina Šávoltová   – člen za FS Poničan 

Pavol Lomen                - člen za DHZ obce  Poniky 

Peter Kevický   –  člen za Evanjelický cirkevný zbor 

Róbert Žilka    – člen za Rímskokatolícku farnosť 

 

Predpokladá sa a je predjednaná spolupráca  s nasledovnými inštitúciami: PEFC, 

Národné lesnícke centrum (NLC) Zvolen, Slovenský vodohospodársky podnik (SVP), 

Burgmaier precision Slovakia, Ministerstvo financií SR, Okresný úrad BB, BBSK,  OPL s.r.o,  

Lesy SR š.p., Lesmi TANAPu, Stredoslovenským múzeom v B. Bystrici, Slovenským 

vodohospodárskym podnikom, a.s., Slovenským rybárskym zväzom, Slovenskou 

poľovníckou komorou a pod. 

V projekte boli navrhnuté ako okruhy na  spoluprácu nasledovné: LES, VODA, 

TRADÍCIE, OBČIANSTVO, TECHNIKA  a POĽNOHOSPODÁRSTVO,  SLUŽBY 

V ŠKOLE . Tieto je, samozrejme, možné dopĺňať. 

Odmenu vedúcemu projektovému tímu bude vyplácať ZŠ s MŠ ŠŽ v Ponikách. 

Projekt je otvorený a je možné jeho operatívne dopĺňanie. 

 

 

PhDr. Marcel Pecník: - vyzdvihol akciu Deň Zeme, a to aj v mene hostí – predsedu BBSK 

a prednostu OÚ B. Bystrica, ktorí prisľúbili pomoc aj v rámci ďalšieho rozvoja školy. Okrem 

iného prejavili záujem aj o opravu cesty do Poník 

Starostka: -  informovala, že dňa 14. 05. 2019 má stretnutie s riaditeľom úradu BBSK, kde 

bude projekt prezentovať s cieľom ďalšej spolupráce medzi školou a BBSK. 

Poslankyňa Oľga Koscová:  - pogratulovala p. Pecníkovi k vymenovaniu do funkcie 

riaditeľa múzea a apelovala najmä na to, aby sa urobila nová cesta. Ďalej tvrdí, že škola má 

právnu subjektivitu, preto predmetný projekt by mal byť rovno pod školou a nie pod Obcou. 

Žiada bližšie konkretizovať, čo vlastne v projekte je, kto sú členovia tímu menovite. 

Upozornila že p. Tanuška nebol riaditeľom školy, iba zástupcom a žiada túto skutočnosť 

v texte opraviť.  

Marcel Pecník: - projekt je riešený v prvom rade s Obcou Poniky preto, lebo je morálnou 

povinnosťou oboznámiť ObZ jeho realizáciu a nakoľko Obec je zriaďovateľom školy, projekt 

bude mať presahy medzi Obcou, školou a ďalšími subjektmi.  

 

Projekt rozvoja ZŠ s MŠ Štefana Žáryho v Ponikách v plnom znení tvorí prílohu č. 6 tohto 

zápisu.  

Obecné zastupiteľstvo v Ponikách 

A) Schválilo 

A1.  Účasť obce v Projekte rozvoja ZŠ  s MŠ Štefana Žáryho v Ponikách 

A2.  Financovanie Projektu rozvoja ZŠ  s MŠ Štefana Žáryho v Ponikách vo výške 5 000 Eur 

na rok 2019.  

Hlasovanie: 9/0/0 

 

B) Požiadalo 

Starostku  obce o vykonanie rozpočtového opatrenia súvisiaceho s podporou Projektu rozvoja 

ZŠ  s MŠ Štefana Žáryho v Ponikách. 

Hlasovanie: 9/0/0 

 

K bodu č. 18  - Určenie platu starostky obce a hlavnej kontrolórky obce Poniky 

Dôvodovú správu k predmetnému bodu rokovania predniesla starostka obce Ing. Jana 

Ondrejková v tomto znení: 
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1. Určenie platu hlavnej kontrolórky obce Poniky 

 

       Podľa § 18c zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení patrí hlavnej kontrolórke plat, 

ktorý je súčinnom priemernej mesačnej mzdy  zamestnanca v národnom  hospodárstve 

vyčíslenej na základe údajov Štatistického úradu SR za predchádzajúci kalendárny rok 

a  násobku podľa § 18c ods. 1 . 

Štatistický úrad SR oznámil priemernú mesačnú mzdu v národnom hospodárstve za rok 2018 

vo výške 1013 Eur. Na základe tejto sumy patrí hlavnej kontrolórke  upravený  plat od 

1.1.2018. 

Rozdiel  platu  za mesiace  1. až 4. mesiac vo výške 202 € Eur bude  hlavnej kontrolórke obce 

doplatený. 

Na základe  § 11 ods. 4 písmena j zákona č. 369/1990 Zb.  o obecnom zriadení  a § 18c 

zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení obecné zastupiteľstvo  opätovne raz ročne plat 

hlavnej kontrolórky prerokuje. 

Zároveň  ObZ  ruší uznesenie č. 303/2018 bod 9 A.1 zo dňa 26.4.2018, ktorým bol určený 

plat hlavnej kontrolórky. 

 

2. Určenie platu starostke obce Poniky 

 

       Podľa § 3 zákona č. 253/1994 Z. z. o právnom postavení  a platových pomeroch starostov 

obcí  a primátorov miest patrí starostovi plat, ktorý je súčinnom priemernej mesačnej mzdy  

zamestnanca v národnom  hospodárstve vyčíslenej na základe údajov Štatistického úradu SR 

za predchádzajúci kalendárny rok a  násobku podľa § 4 ods. 1 . 

Štatistický úrad SR oznámil priemernú mesačnú mzdu v národnom hospodárstve za rok 2018 

vo výške 1013 Eur. Na základe tejto sumy patrí starostke  upravený  plat od 1.1.2019. 

Rozdiel  platu  za mesiace  1. až 4. mesiac vo výške 520 Eur bude  starostke   obce doplatený. 

Na základe  § 11 ods. 4 písmena i zákona č. 369/1990 Zb.  o obecnom zriadení  a § 4 ods. 2 

zákona č. 253/1994 Z. z. o právnom postavení a platových pomeroch starostov obcí 

a primátorov miest  obecné zastupiteľstvo  opätovne raz ročne plat starostky prerokuje. 

Zároveň  ObZ  ruší uznesenie č. 7/2018 bod 13 zo dňa 10.12.2018, ktorým bol určený plat 

starostke. 

 

Poslankyňa Oľga Koscová: - tvrdí, že došlo k zbytočným komplikáciám a zaťaženiu 

ekonomických zamestnancov OcÚ. Keď totiž nemala starostka v minulom roku zvýšený plat, 

stačilo od januára začať vyplácať na základe nových údajov zo štatistického úradu a nemuselo 

sa to prerokovávať na ObZ.  

Monika Jakubčová: - informovala, že to nie je možné, nakoľko údaje zo štatistického úradu 

sú  vždy zverejňované až v marci nasl. roku.  

Poslanec Ing. Peter Matula: - konštatoval, že uplynulo 5 mesiacov funkčného obdobia 

starostky obce, ktorej zároveň už uplynula aj skúšobná doba, preto navrhuje zvýšiť starostke 

obce plat o 20 až 30 percent, s účinnosťou od 1. mája 2019. 

Po diskusii a vyjadrení ostatných poslancov bolo navrhnuté zvýšenie platu o 25 percent 

s účinnosťou od 01. 05. 2019. 

Poslankyňa Oľga Koscová: - žiada toto zvýšenie prehodnotiť, lebo pravou rukou starostky 

je prednosta, ktorý jej pripravuje pracovné podklady a starostka ešte neriešila nijaké závažné 

projekty. Podľa Oľgy Koscovej ale sú už vidno výsledky.  

Poslanec Ladislav Štec: - vyzval ostatných poslancov na predbežné hlasovanie, kde 8 z nich 

sa vyjadrilo za zvýšenie platu. Nevyjadrila sa poslankyňa Oľga Koscová.  

 

Obecné zastupiteľstvo v Ponikách 
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A) Schválilo 

A.1. Plat hlavnej kontrolórky obce Poniky od 1. 1. 2019 v sume: 859 € 
Základný plat: 1013 € x 1,54 (násobok)=1560,02 € 

Navýšenie 10%: 1716,02 € 

Pracovný čas 50%: 1716,02:2=859 €.  

 

A.2. Doplatok rozdielu platu hlavnej kontrolórky za mesiace 1. až 4. vo výške 202 €. 

Hlasovanie: 9/0/0 

 

 

B) Zrušilo 

Uznesenie č. 303/2018 bod 9 A.1 zo dňa 26.4.2018, ktorým bol určený plat hlavnej 

kontrolórky. 

Hlasovanie: 9/0/0 

 

 

C) Schválilo 

C.1. Plat starostke obce Poniky od 1. 1. 2019 v sume: 

Výpočet:  1013 € x 2,2 (násobok) = 2229 € 
 

C.2. Doplatok rozdielu platu starostky za mesiace 1. až 4. vo výške 520 €. 

C.3. Zvýšenie platu starostky obce o 25 % s účinnosťou od 01. 05. 2019. 

Hlasovanie: 9/0/0 

 

 

D)  Zrušilo 

Uznesenie č. 7/2018 bod 13 zo dňa 10.12.2018, ktorým bol určený plat starostke.  

Hlasovanie: 9/0/0 

 

K bodu č. 19 -  Krízový štáb obce Poniky  

Dôvodovú správu k tomuto bodu rokovania predniesla starostka obce Ing. Jana 

Ondrejková v tomto znení: 

Obec v súlade s ust. § 10 ods.1 písm. a) zákona č. 387/2002 Z.z. o riadení štátu v 

krízových situáciách mimo času vojny a vojnového stavu  zriaďuje krízový štáb obce, ako 

výkonný orgán krízového riadenia na analyzovanie krízovej situácie, na navrhovanie opatrení 

na jej riešenie a koordináciu činnosti zložiek v pôsobností obce v období krízovej situácie 

mimo času vojny a vojnového stavu. 

 

Obec Poniky zriadila takýto krízový štáb v minulosti a k dnešnému dňu vznikla 

potreba aktualizovať predsedu, podpredsedu, tajomníka a členov, nakoľko je v praxi bežné 

aby túto činnosť vykonávali osoby blízko spojené s riadením obce. Predsedom krízového 

štábu je vždy  štatutár obce, ktorý aj nesie zodpovednosť. 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Poniky 

 

 

A) Menovalo 

A.1.  za predsedu krízového štábu obce Poniky Ing. Janu Ondrejkovú, starostku obce 

A.2. za podpredsedu krízového štábu obce Poniky Oľgu Koscovú, zástupkyňu starostky obce 

A.3  za tajomníka krízového štábu obce Poniky Bc.  Pavla Ondrejku, prednostu OcÚ Poniky 
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A.4  za člena  krízového štábu obce Poniky Ing. Vladimíra Farkaša   

A.5  za člena  krízového štábu obce Poniky Ladislava Šteca     

A.6  za člena  krízového štábu obce Poniky Pavla Lomena.  

Hlasovanie: 9/0/0 

 

K bodu č. 20 Rozpočtové opatrenie – návrh 

K bodu rokovania predniesla dôvodovú správu starostka obce v tomto znení: Návrh na 

zmenu rozpočtu z dôvodu čerpania kapitálových prostriedkov na Kultúrny dom Ponická 

Lehôtka, plánovaných výdavkov na telocvičňu pri ZŠ s MŠ Š.Ž. Poniky a Komunitné centrum 

Ponická Huta. Tieto výdavky budú pokryté navýšením príjmových finančných operácií  zo 

zostatku prostriedkov z predchádzajúcich rokov.  

Kompletné rozpočtové opatrenie tvorí prílohu č. 7 tohto zápisu.  

 

Poslankyňa Oľga Koscová: - žiada podať informáciu, koľkokrát sa navyšovala suma na 

rekonštrukciu Kultúrneho domu Ponická Lehôtka. 

Prednosta: - odpovedal, že predmetná suma sa navyšovala len jeden krát 

Poslankyňa Oľga Koscová: - žiada o podanie informácie, či už je stavba skolaudovaná. 

Starostka: - informuje, že bola spustená skúšobná prevádzka 

Božena Bukvajová: - žiada pre budúcnosť pridŕžať sa rozpočtu, aby sa príliš nenavyšovali 

jednotlivé určené finančné prostriedky.  

A) Schválilo  

Rozpočtové opatrenie – zmena rozpočtu Obce Poniky č. 2/2019. 

Hlasovanie: 9/0/0 

 

 

K bodu č. 21 -  Diskusia 

 

Jaroslav Kúr: - informuje o svojom návrhu vybudovať v katastri obce motokrosovú dráhu, 

nakoľko deti aj dospelí sa vozia na motorkách po lesoch a lúkach, dal už p. starostke 

požiadavku, aby obec poskytla priestor pre motorkárov, s peniazmi od obce zatiaľ vôbec 

nepočíta, od obce chcú na začiatok len priestory. Jeho druhým návrhom je biková dráha, 

navrhuje tieto dráhy pre deti z Ponickej Huty, Dúbravice a Oraviec a Ján Šingler má zoznam 

25 ľudí z Poník, ktorí sa týmto činnostiam taktiež venujú. Nevie, akou formou sa budú tieto 

nápady realizovať, či je potrebné založiť občianske združenie alebo aké sú vlastne možnosti 

na získanie finančných prostriedkov.   

Jaroslav Kúr: Komunitné centrum na Ponickej Hute – ak by sa búral kultúrny dom, žiada 

podať informáciu, koľko bude stáť demolácia. Tiež sa pýta, či blízky most je schopný takej 

záťaže – prejazd áut naložených stavebným odpadom.   

Jaroslav Kúr: - pýta sa, či sú naše cesty všeobecne pripravené na stavby, upozorňuje na 

nízku kabeláž rôznych sietí. Taktiež považuje za potrebné, aby sa do budúcna uvažovalo 

o vybudovaní gastroslužieb, oplotenia motokrosového areálu a podobne.  

Starostka: – konštatuje, že v blízkej budúcnosti sa určite bude nad týmito návrhmi uvažovať 

a budú dané na prerokovanie príslušným komisiám ObZ.  

Poslankyňa Oľga Koscová: - v prípade, že sa prístupy k realizácii týchto zámerov, treba brať 

do úvahy zásahy do vlastníckych práv, treba vytypovať z pozície obce vhodné pozemky, 

vypracovať podrobný rozpočet. 

Poslankyňa Oľga Koscová: - čo sa týka odpadu po asanácii Kultúrneho domu P. Huta – 

k asanácii sa vyjadrujú rôzne štátne subjekty, pričom Obec má lom, kde sa môže odpad 

vyviezť. Zároveň konštatovala, že je neprípustné, čo všetko sa do priestoru lomu Bôrovie 

momentálne vyváža.  
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Obecné zastupiteľstvo v Ponikách 

A) Zobralo na vedomie 

A.1. Diskusný príspevok p. Jaroslava Kúra ohľadne požiadavky vybudovania motokrosovej 

a cyklistickej dráhy spolu so súvisiacou infraštruktúrou v katastri obce Poniky.  

A.2. Diskusný príspevok poslankyne ObZ Oľgy Koscovej ohľadne potreby vysporadúvania 

pozemkov pred plánovanými investičnými akciami 

 

B) Odporučilo 

Komisii školstva, kultúry a športu pri ObZ v Ponikách prerokovať návrh p. Jaroslava Kúra na 

svojom zasadnutí a predložiť stanovisko na prerokovanie ObZ v Ponikách.  

 

Hlasovanie: 9/0/0 

 

V závere starostka obce poďakovala všetkým prítomným za účasť na 4. zasadnutí ObZ 

obce Poniky. 

 

 

 

Zapisovateľka:  Mgr. Jana Turčanová, v. r.   ............................................ 

 

Overovatelia zápisnice: JUDr. Veronika Poliaková, v. r.  ............................................. 

 

    Ladislav Štec, v. r.        ............................................. 

 

Prednosta obecného úradu:  Bc. Pavol Ondrejko, v. r.    ............................................. 

 

Starostka obce :  Ing. Jana Ondrejková, v. r.  ............................................. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


